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Του:  Χήτα Κωνσταντίνου, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
 
ΘΕΜΑ: «Πάνω από το μισό των αποθεμάτων χρυσού της Ελλάδας 

φυλάσσεται εκτός της χώρας» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Σύμφωνα με πρόσφατες δηλώσεις στον Τύπο του Διοικητού της Τραπέζης της 
Ελλάδος με αφορμή τα εγκαίνια του ανακαινισμένου Κεντρικού της 
Θησαυροφυλακίου, το 47% του χρυσού που διαθέτει η χώρα μας τηρείται στην 
Ελλάδα, με το υπόλοιπο να μοιράζεται μεταξύ Ηνωμένων Πολιτειών (29%), 
Βρετανίας (20%) και Ελβετίας (4%). Ήτοι, περισσότερος από τον μισό χρυσό 
της Ελλάδας βρίσκεται εκτός της χώρας. Σημειωτέον πως η Τράπεζα της 
Ελλάδος δεν είναι δημόσιος οργανισμός. Είναι μια Ανώνυμη Εταιρεία, 
εισηγμένη στο Χρηματιστήριο των Αθηνών, μία ιδιωτική πολυμετοχική 
επιχείρηση, η οποία σύμφωνα με το άρθρο 71 του καταστατικού της διανέμει 
κέρδη στους μετόχους της, με προκαθορισμένο ποσοστό μερίσματος (12%) επί 
των ετήσιων κερδών, προς τους μετόχους. Επίσης, η Διοίκηση και όλα τα 
όργανα της Τράπεζας δε ζητούν ούτε δέχονται οδηγίες από την Κυβέρνηση ούτε 
από τους λοιπούς φορείς πολιτικής εξουσίας (άρθρο 5Α του καταστατικού της). 
Επίσης, με βάση το άρθρο 8 του Καταστατικού το Δημόσιο απαγορεύεται να 
διαθέτει παραπάνω από το 35% των μετοχών της, ενώ το υπόλοιπο ποσοστό 
ανήκει σε άγνωστους ιδιώτες επενδυτές ή κερδοσκοπικούς οργανισμούς, που 
η Διοίκηση της Τράπεζας αρνείται επίμονα να δημοσιοποιήσει. Επομένως, είναι 
πάρα πολύ πιθανόν ο έλεγχος της Τράπεζας της Ελλάδας και επέκταση η 
διαχείριση των αποθεμάτων χρυσού της χώρας να ανήκει ολοκληρωτικά σε 
ξένους οργανισμούς και οντότητες με ό,τι αυτό μπορεί να συνεπάγεται για την 
λαϊκή κυριαρχία, την Εθνική Ανεξαρτησία και την Άμυνα της χώρας μας. 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
1. Ποια είναι ακριβώς η μετοχική σύνθεση της Τράπεζας της Ελλάδος; Μπορεί 
να υπάρχει στη σύνθεσή της οργανισμός αλλότριων και μη φίλιων 
συμφερόντων; 
 
2. Γιατί πάνω από το μισό των αποθεμάτων χρυσού της χώρας κρατείται εκτός 
της Χώρας; Θεωρείται από τους μετόχους της Τράπεζας η χώρα μας μη 
ασφαλής τόπος; Και εάν ναι, γιατί συμβαίνει αυτό; 
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3. Τι προτίθεστε να πράξετε, προκειμένου ο χρυσός που είναι ιδιοκτησία του 
ελληνικού λαού και όχι της Τράπεζας της Ελλάδος να επαναπατριστεί; 

4. Τι πρωτοβουλίες  προτίθεστε να αναλάβετε, ώστε η Τράπεζα της Ελλάδος 
να τεθεί υπό δημοκρατικό έλεγχο; 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΧΗΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 




